
DU-RM.0012.38.2020

    Protokół z posiedzenia komisji
Edukacji, Kultury i Sportu

 z 30 lipca 2020 r.               

==================================================================================

Tryb zwołania: Komisja zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej, w związku z
projektem uchwały
Prowadzący obrady: Marcin Gadecki
Porządek obrad: 
1.Opiniowanie materiałów sesyjnych 

Czas trwania posiedzenia: 00:30 (16:00 do 16:30) 
Frekwencja Radnych:

 Ewa Fronczek
 Marcin Gadecki
 Janina Wcisło
 Zbigniew Panek
 M.Chojnacka
 B.Marcinkowska

Nieobecni Radni: 
 Andrzej Mentel

Kierownictwo Urzędu: 
Zastępca Burmistrza ds. Społecznych Beata Zawiła
Pozostali Obecni:
Naczelnik Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej – Elżbieta Bazańska- Wolska

Pozytywnie zaopiniowano  Projekt uchwały:

Projekt  Nr  94 w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  określającego  wysokość  oraz
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w przedszkolach i
szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Czeladź  dodatków:  za  wysługę  lat,
motywacyjnego, funkcyjnego, w tym z tytułu sprawowania funkcji wychowawcy klasy i
za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia
za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  a  także  nagród  za
osiągnięcia  w  zakresie  pracy  dydaktycznej,  wychowawczej  i  opiekuńczej,  w  tym
realizacji  zadań  związanych  z  zapewnieniem  bezpieczeństwa  uczniom  w  czasie
zajęć organizowanych przez szkołę oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły
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M.Gadecki- Witam Państwa serdecznie na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i
Sportu,  witam  panią  Burmistrz,  panią  Naczelnik.  Mamy  do  zaopiniowania  jeden
Projekt  Nr  94  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  określającego  wysokość  oraz
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w przedszkolach i
szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Czeladź  dodatków:  za  wysługę  lat,
motywacyjnego, funkcyjnego, w tym z tytułu sprawowania funkcji wychowawcy klasy i
za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia
za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  a  także  nagród  za
osiągnięcia  w  zakresie  pracy  dydaktycznej,  wychowawczej  i  opiekuńczej,  w  tym
realizacji  zadań  związanych  z  zapewnieniem  bezpieczeństwa  uczniom  w  czasie
zajęć organizowanych przez szkołę oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły.
24  czerwca  2020r.  Podejmowaliśmy  uchwałę  dotyczącą  przyjęcia  regulaminu.
Wpłynęło  rozstrzygniecie  nadzorcze  od  wojewody  w  sprawie  uchylenia  uchwały
podjętej w czerwcu. Wydział przygotował projekt na dzisiejszą sesję. Proszę Panią
Burmistrz o przekazanie, w których punktach nadzór chciał aby ta uchwała została
zmieniona.

B.Zawiła-  Szanowni  Państwo,  24  czerwca  przedłożyliśmy  Państwu  regulamin.
Regulamin został uchylony aczkolwiek regulamin był ustalany z innymi gminami, było
to końcem ubiegłego roku kiedy pracowaliśmy nad tym regulaminem i inne gminy
mają takie same bądź podobne regulaminy, które nadzór nie uchylił.  Z związku z
epidemią  koronawirusa  nadzór  zaczął  się  pochylać  nad  wszelkimi  zmianami  w
prawie, one zaistniały i teraz każdy regulamin, który jest wprowadzany  w tym okresie
podlega szczególnej obróbce. Jesteśmy zdziwieni, bo takie zapisy, które istnieją w
naszym  regulaminie,  w  innych  nie  zostały  uchylone.  Pochylimy  się  nad  tym
regulaminem  jeszcze  raz  oraz  wprowadzimy  zmiany,  które  narzuca  nam  nadzór
wojewody  i  tak  też  zrobiliśmy.  Dlaczego  tak  szybko,  ponieważ  chcielibyśmy aby
regulamin funkcjonował od 1 września, a na pieniądze za wychowawstwo czekają
nauczyciele przedszkola. Stąd ten regulamin na sesji zwołanej przez burmistrza. Te
zmiany, które nam nadzór narzucił, pani naczelnik państwu naświetli. Jeśli chodzi o
kwoty dodatków tam się nic nie zmieniło.

E.Bazańska-  Wolska-  Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo  postaram  się
pokrótce  jakie  tutaj  zmiany  zaszły  właściwie  co  zostało  wycofane  z  regulaminu.
Jesteśmy zaskoczeni tym i jesteśmy w konsultacji z nadzorem i oni sami się śmieją i
to co było dla nich do przyjęcia jeszcze w październiku, listopadzie, na ten moment
nie jest już do przyjęcia. Staramy się dopasować do tego co mówi nam nadzór oraz
wychodząc naprzeciw wychowawcom przedszkola dziękujemy, że możemy dziś to
omawiać.  Zgodnie z rozstrzygnięciem nadzorczym w regulaminie ukazało się  gro
punktów, które według nadzoru prawnego niekoniecznie są punktami realizującymi
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zadania co mówi rozporządzenie w sferze opiekuńczo-dydaktyczno-wychowawczym.
Są  punkty,  które  są  niedopuszczalne  mianowicie  promowanie  miasta  w  zakresie
działań edukacyjnych, doskonalenie jakości pracy szkoły, bardzo dobra współpraca z
organem  prowadzącym,  właściwa  współpraca  z  organem  sprawującym  nadzór,
wysoka jakość pracy szkoły itp. W tych punktach nadzór miał wątpliwości i uważa, że
te punkty nie powinny się pojawić w naszym regulaminie. 

M.Gadecki – proponowałbym taką pracę, proszę o omówienie punktów, które należy
wykreślić z regulaminu. Proszę pokrótce nakreślić . 

M.Chojnacka-  pani  naczelnik  mówiła,  że  wykreślone  zostało  współpraca  między
szkołą, a urzędem?

E.Bazańska- Wolska- tak. Powiem jak ja to rozumiem, chodzi o to, że w regulaminie
mogą znaleźć się tylko te punkty, które narzuca nam ustawodawca i one nie wpisują
się w zamysł ustawodawcy. To nie chodzi o to, że ustawodawca ocenia, że te punkty
są złe tylko w wielu przypadkach ocenia, że pewne rzeczy są naturalne i wynikają np.
z innych przepisów albo z obowiązków. Jednym z punktów jest „pozyskanie środków
pozabudżetowych”  i  my  to  rozumiemy  jako  pisanie  projektów  i  w  ten  sposób
pozyskiwanie tych pieniędzy natomiast nadzór wychodzi z założenia, że to nie jest
coś za co  powinno się  nagradzać nauczyciela,  to  jest  coś  co jest  częścią  pracy
nauczyciela.  My  możemy  to  interpretować  w  inny  sposób,  nadzór  ma  swoją
wykładnie. To nie jest oceniane w kategoriach, że coś jest źle, tylko ustawodawca nie
daje pozwolenia aby taki zapis w regulaminie się znalazł. 

B.Zawiła – z mojego punktu widzenia to ja uważam, że taki  zapis jak nauczyciel
pozyskuje pieniądze z UE to jest zasadne, nadzór pozwolił się z tym nie zgodzić.
Wiemy tutaj i  praca wydziału również polega na pozyskiwaniu pieniędzy z UE i z
każdego innego źródła i wiemy jaki jest wkład pracy w wypełnieniu takiego wniosku.
Nie każdy nauczyciel potrafi taki wniosek wypełnić, więc uważam, że pozyskiwanie
pieniędzy jest jak najbardziej  osiągnięciem, które należałoby nagradzać, a nadzór
pozwolił się nie zgodzić z takim faktem.

E.Bazańska-Wolska- kolejnym punktem, który pojawił się w poprzednim regulaminie
był punkt, który brzmi „ w ramach środków planowanych w budżetach szkół ustala się
odpis  na  dodatki  motywacyjne  w  przeliczeniu  na  jeden  etat  w  wysokości  8%
planowanego  wynagrodzenia  zasadniczego”  i  tutaj  ustawodawca  mówi,  że  rada
miejska  uprawniona jest  tylko  do  określenia  wysokości  dodatku  motywacyjnego i
szczegółowych  zasad  przyznawania  tego  dodatku,  a  nie  do  określenia  środków
planowanych  w  budżetach  szkół  z  przeznaczeniem  na  dodatki  motywacyjne.
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Możemy się z tym nie zgadzać, ale taki zapis jest niedopuszczalny według nadzoru i
dlatego  ten  punkt  został  usunięty.  Kolejne  punkty  „  dotyczy  działania  oświaty  w
wymiarze  co  najmniej  regionalnym”,  mówimy  tutaj  o  kryteriach  na  dodatki
motywacyjne, nagrodę dyrektora i nagrodę Burmistrza Miasta Czeladź. „ Promowanie
miasta w zakresie działań edukacyjnych”, „ Pozyskiwania środków pozabudżetowych
na  rzecz  szkoły”,  „Zaangażowania  szkoły  w  przygotowanie  i  realizację  projektów
edukacyjnych  wpływających  na  rozwój  szkoły,  pozyskanie  na  ten  cel  środków
zewnętrznych, pozyskiwania środków pozabudżetowych na rzecz szkoły”,  Kryteria
dla  dyrektorów:  „bardzo  dobrego  zarządzania  finansami  i  majątkiem  szkoły,
racjonalnego i oszczędnego planowania i wydatkowania środków budżetowych oraz
pozyskiwania i racjonalnego wydatkowania środków pozabudżetowych”, „stworzenia
wraz z zespołem pracowników funkcjonalnej infrastruktury szkolnej, ładu porządku i
estetyki  na  wysokim  poziomie”,  „  wymiernych  efektów  współpracy  z  instytucjami
społeczno-kulturalnymi oraz organizacjami pozarządowymi”, „ wymiernych efektów w
zakresie  diagnozowania  pracy  szkoły”,  „  umiejętności  rozwiązywania  konfliktów  i
usuwania  napięć  w  zespole  pracowników  oraz  rodziców,  stawiania  zadań  i
egzekwowania ich wykonywania”, „ dbania o mienie szkoły, wydatkowania środków
zaplanowanych w budżecie szkoły zgodnie z koncepcja rozwoju”. Nagrody dyrektora:
„zaangażowania  w  pracę  na  rzecz  szkoły,  promowania  szkoły  w  lokalnym
środowisko”, „ troski o mienie szkoły”, „ podejmowania działań promujących szkołę
lub miasto”,   „  promowania miast w zakresie działań edukacyjnych”.  To wszystko
zdaniem nadzoru nie powinno się znaleźć. Te wszystkie punkty zostały wykreślone.
Nagroda Burmistrza Miasta Czeladź podzielona była na 2 paragrafy, jeden dotyczył
bezpośrednio nauczycieli, którymi również są dyrektorzy. Wszyscy nasi dyrektorzy to
są nauczyciele. Kolejny paragraf dotyczył stricte pracy dyrektora. Był tam taki zapis w
uchwale z 24 czerwca „ Nagroda Burmistrza Miasta Czeladź może być przyznania
dyrektorowi, który posiada wyróżniająca lub bardzo dobrą ocenę pracy oraz spełnia
co najmniej 5 kryteriów, o których mowa w ust. 5 i co najmniej, o której mowa w ust.
6”.  W  ust.  5  to  były  kryteria  dotyczące  nauczycieli,  a  w  ust.  6  dotyczących
dyrektorów. Problem pojawił się taki, że w ustępie dotyczącym dyrektorów  było 21
kryteriów,  po  wyrzuceniu  tego  co  nadzór  uchylił,  zostało  11  i  my  wychodząc
naprzeciw dyrektorom zmniejszyliśmy te kryteria  i zarówno w jednym czyli dotyczące
pracy  nauczyciela  jak  i  tej  dotyczącej  pracy  dyrektora  zostawiliśmy  3  kryteria.
Spełnienie  5 na 11 i po wyrzuceniu np. „pozyskiwaniu środków pozabudżetowych”
niesienie  za  sobą  poważne  problemu  w  spełnieniu  tych  kryteriów.  W  naszym
regulaminie  z  24  czerwca  pojawił  się  taki  zapis”  ustalono  na   podstawie  ust.
pierwszego  wysokość  dodatku  funkcyjnego  Burmistrz  miasta  Czeladź  może
zwiększyć maksymalnie o 20%, uwzględniając przede wszystkim złożoność zadań
dyrektora,  realizacje  przez  niego  dodatkowych  zadań  organizacyjnych  (np.
prowadzenie  oddziałów  przedszkolnych  w  szkole  podstawowej,  oddziałów
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integracyjnych  lub  specjalnych,  sportowych)  a  także  warunki  społeczne  i
środowiskowe, w jakich szkoła funkcjonuje”. Niestety nie możemy tego zrobić, jeżeli
dajemy komuś możliwość tutaj panu burmistrzowi przyznania dodatkowych 20% to
musimy wskazać jasno kryteria za co  nie może być to uznaniowe. Nadzór w tym
punkcie powołuje się na konstytucje i różne wyroki sądów. Ten punkt znajduje się w
innych  regulaminach,  a  na  ten  moment  nie  może.  Ten  punkt  został  wykreślony.
Jednego punktu według nadzoru zabrakło mianowicie ‘ wynagrodzenie za godziny
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw”,  dotyczy  to  art.35  karty
nauczyciela. Według nadzoru u nas w regulaminie tego zabrakło, a dotyczy to art. 35
ust.3 „ wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw
wypłaca  się  według  stawki  osobistego  zaszeregowania  nauczyciela  z
uwzględnieniem dodatku za warunki pracy”.

M.Gadecki-  mam  wątpliwość  odnośnie  tego  art.35,  ten  zapis  myślę  nie  jest
konieczny bo aktem wyższego rzędu jest  ustawa.  W tym rozstrzygnięciu  brakuje
szczegółowych  warunków  wypłacania  za   godziny  ponadwymiarowe.  Natomiast
zgodnie z tym co pani przeczytała art.35 ust.3 karty nauczyciela mówi o wypłacie za
godziny ponadwymiarowe według stopnia zaszeregowania nauczyciela bo zupełnie
inaczej  jest  w szkołach niepaństwowych,  ponieważ tam nie pracujemy zgodnie z
kartą nauczyciela tylko kodeksem pracy.  Czy państwo się konsultowali czy to nie
powinno być bardziej szczegółowo doprecyzowane 

E.Bazańska- Wolska- to nie jest nasz zapis, tylko to propozycja nadzoru prawnego.
Zostało  to  nam  przekazane  przez  radcę  prawnego.  Myślę,  że  każdy  z  nas  jak
przeczyta a nie jest prawnikiem to nie do końca rozumie co nadzór miał na myśli.
Posiłkowaliśmy się opinią radcy i nadzoru. 

M.Gadecki- dyrektor  nie  ma  możliwości  przyznania  innej  stawki  za  godzinę
ponadwymiarową niż to co jest w karcie nauczyciela- art.35 ust.3 .

E.Bazańska-Wolska- mam nadzieje, że o to nadzorowi chodziło. Radca prawny jest
zdania, że o taki zapis właśnie chodziło. 

M.Gadecki-  Przechodzimy  do  głosowania  Projektu  Nr  94  w  sprawie  przyjęcia
Regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania
nauczycielom zatrudnionym w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę
Czeladź  dodatków:  za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  w  tym  z  tytułu
sprawowania  funkcji  wychowawcy  klasy  i  za  warunki  pracy  oraz  szczegółowe
warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i
godziny  doraźnych  zastępstw,  a  także  nagród  za  osiągnięcia  w  zakresie  pracy
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dydaktycznej,  wychowawczej  i  opiekuńczej,  w  tym realizacji  zadań związanych z
zapewnieniem  bezpieczeństwa  uczniom  w  czasie  zajęć  organizowanych  przez
szkołę oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły.

Głosowanie:

za- 6

przeciw- 0

wstrzymujących-0

ilość radnych w Komisji: 7

ilość radnych podczas głosowania:6

Opinia pozytywna

M.Gadecki- wyczerpaliśmy wszystkie punkty z porządku obrad komisji.  Zamykam
posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

 

Protokołowała Prowadzący obrady

Milena Kubasik- Janicka                                                                                                     Marcin Gadecki

Data napisania protokołu: 31.07.2020

Data podpisania protokołu :..............................
Data przekazania protokołu do BIP : …...........
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